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Schůze Ústřední odborné komise chovatelů králíků, rozšířená o Komisi sboru posuzovatelů králíků

Český svaz chovatelů
Ústřední odborná komise chovatelů králíků, Maškova 3, 182 53 Praha 8 - Kobylisy

Tel. 284683437, 284684147, fax 284681451, e-mail: kralici@cschdz.eu , http://www.cschdz.eu
IČO 00443204, DIČ CZ-00443204, Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100

• I. - Formální informace  
Datum: St 3. 9. 2014
Místo: kulturní místnost, Litovel-Nasobůrky
Čas zahájení: 19,00 hodin
Prezence (abecedně): 

1.) ÚOK CHK: 85,7 % (D. Caithamlová: opožděný příchod 20,20 hodin  100 % účast)
2.) Komise Sboru posuzovatelů králíků: 100%
3.) Revizní komise ÚOK CHK: J. Snítilý
4.) Tajemník ÚOK CHK: J. Vilhelm
5.) Hosté: Ing. R. Dolejš (registrátor ZO ČSCH Kolín)

Číslo jednací: 190 – 27/2014

• II. - Program schůze zaslaný dne 28. 8. 2014 tajemníkem ÚOK CHK  

1) Zahájení – př. Sirotek
2) Registrace králíků Mbh
3) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK – př. Vilhelm
4) Příprava a zajištění CVMK 2014 v Litovli – př. Sirotek, Ing. Blokeš
5) Určení standardové komise
6)  Příprava rozpočtu ÚOK na rok 2015
7)  Různé
8)  Závěr

• III. - Vlastní zápis  
1.) Zahájení   

Př.  P.  Sirotek zahájil  v 19,00 schůzi  ÚOK CHK rozšířenou o Komisi  sboru posuzovatelů 
králíků. Odkázal na předložený program schůze, přičemž nikdo neměl připomínky a program 
byl schválen. Zapisovatelem zasedání byl navržen př. MVDr. V. Šimek. Ověřovatelem zápisu 
schůze byl navržen př. MVDr. M. Martinec. Mimoto, členka ÚOK CHK př. D. Caithamlová 
se začátku jednání neúčastnila – příjezd až v 20,20 hodin. Jako host byl pozván př. Ing. R. 
Dolejš ze ZO Kolín k vysvětlení postupu registrace králíků Mbh př. Bc. M. Melcra.
Hlasování: všichni pro
Usnesení  K 14/2/1/1:  Schůze  ÚOK  CHK  schvaluje  předložený  program  schůze,  a  dále  
zapisovatele schůze př. MVDr. V. Šimka, a ověřovatele zápisu př. MVDr. M. Martince. 

2. Registrace králíků Mbh  
Vzhledem k tomu, že se celý komplikovaný případ s registrací králíků Mbh př. Bc. M Melcra 
táhne již přes rok, bylo domluveno pozvání zainteresovaných lidí s cílem definitního vyřešení 
situace. Za mateřskou ZO byl pozván její registrátor (př. Ing. R. Dolejš), předseda KCHK – 
kde je př. Bc. Melcr členem (př. M. Zbraněk), a pochopitelně př. Bc. M. Melcr. Předpokladem 
a přáním předsedy ÚOK bylo si sednout ke „kulatému stolu“, poslechnout si vyjádření všech 
stran a definitivně situaci v přátelském duchu vyřešit. Této „podané ruky“ využil pouze př. 
Ing. Dolejš. Př. Bc. Melcr se ze schůze omluvil. Př. M. Zbraněk jednání také nebyl přítomen. 
Předseda ÚOK pak předal slovo hostu Ing. Dolejšovi, aby účastníky jednání seznámil se svou 
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verzí  případu.  Ten  obšírně  popsal  celý  problém  od  začátku,  kdy  objevil  nesrovnalosti 
v registraci  a evidenci  chovných králíků.  Toto ZO Kolín projednala  na schůzi výboru a o 
spolupráci  požádala  tajemníka  ÚOK  CHK,  který  má  v gesci  registraci  přes  Centrální 
plemennou knihu králíků. Ten provedl kontrolu jeho registrace za rok 2011 a 2012, přičemž 
v této věci spolupracoval s M. Kotyzou (v jehož kompetenci tato věc rozhodně není) a navíc 
nedal toto jednání na vědomí ÚOK CHK. Byla svolána pracovní schůze za přítomnosti i členů 
ÚV ČSCH a generálního sekretáře za účelem objasnění problémů v registraci.  Později mu 
byla pozastavena registrace. V srpnu 2013 byla provedena kontrola v chovu chovatele, kterou 
provedli př. Pilař a př. Pozdník ze ZO Kolín. Poté mu byla uvolněna registrace. Později bylo 
s př.  Bc.  Melcrem  zahájeno  kárné  řízení  a  namísto  udělení  písemné  důtky  byl  rovnou 
vyloučen ze ZO Kolín, proti čemuž se ohradil.
Po vyslechnutí informací př. Ing. Dolejš opustil jednání. Členové ÚOK se následně shodli na 
tom, že je to nešťastná věc, patrně v ní roli hrály i osobní emoce a také neznalost svazových 
předpisů vztahujících se k registraci. Pochybení nastalo ve všech zúčastněných stupních – př. 
Bc. Melcr, registrátor ZO Kolín, KCHK Mbh, tajemník ÚOK a také představitelé ÚV ČSCH. 
ÚOK považuje případ po více než jednom roce řešení  za  definitivně  uzavřený a  věří,  že 
k podobným věcem již nedojde.
Hlasování: všichni pro
Usnesení K 14/3/2/1: ÚOK CHK konstatuje, že v případu registrace králíků Mbh chovatele  
př. Bc. M. Melcra došlo k pochybení na všech zainteresovaných strukturách a zbytečným 
emocím. Celý případ považuje ÚOK CHK za definitivně uzavřený a nebude se k němu již  
vracet. Platí všechna usnesení ÚOK CHK vč. postoupení k ÚV ČSCH, který by měl svolat  
všechny strany k řešení. Pro řešení podobných situací nejsou svazové předpisy dostatečně 
připraveny.

3.) Kontrola usnesení z     minulé schůze ÚOK  
Usnesení K 14/1/9/4: ÚOK CHK zveřejní nabídku na pořádání dalších CVMK na ústřední 
konferenci, a dále na webu ČSCH. Nesplněno ke dni 6. 6. 2014, úkol trvá (tajemník). Ke dni 
3. 9. 2014 splněno.
Usnesení: K 14/1/9/6b: Přidělení dotací na mezinárodní činnost – tajemník ověří  bankovní 
spojení. Nesplněno k 6. 6. 2014, úkol trvá (tajemník). Ke dni 3. 9. 2014 splněno.
Usnesení K 14/2/3/1: Informace o EV 2015 - splněno.
Usnesení K 14/2/6/1: Zaslání informací o tetování našich králíků sekretáři sekce chovatelů 
králíků při EE – splněno.
Usnesení K 14/2/6/2: Dopis KCHK Mbh – splněno.
Usnesení K 14/2/6/3: Dopis KCHK Ččp – splněno.
Usnesení K 14/2/6/4: Zveřejnění informace o vedoucím posuzovateli na výstavě s více než 
500 ks králíků v časopise Chovatel – splněno. Nahlašování bude probíhat pouze e-mailem.
Usnesení K 14/2/6/6:  Předseda ÚOK stáhl  podaný materiál  z jednání  ÚV ČSCH ve snaze 
smírně věc řešit v rámci ÚOK. Věc bude předložena podle usnesení nejbližšímu jednání ÚV 
ČSCH.
Usnesení  K 14/2/6/7:  Pozvání  posuzovatel  králíků  př.  P.  Grígeľa  na  jednání  ÚOK  CHK 
k vysvětlení  jeho  reakce  na  rozhodnutí  ÚOK –  splněno.  Př.  Grígeľ  se  omluvil  z jednání 
(uvedl pracovní důvody) a poslal otevřený dopis. Proto bude znovu osloven na další jednání. 
Termín bude stanoven tak, aby to vyhovovalo všem stranám a mohl se tak dostavit na jednání.
Usnesení K 14/2/6/8: Dopis žadatelům o dotace s rozhodnutím ÚOK CHK – splněno.
Usnesení  K 14/2/6/10:  Nový Organizační  řád odbornosti  chovatelů  králíků,  a  Statut  sboru 
posuzovatelů králíků. Jedná se o průběžný úkol. K předložení na příštím jednání ÚOK.
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4.) Příprava a zajištění CVMK 2014 v     Litovli  
Př. Sirotek hovořil o organizačních přípravách CVMK v Litovli-Nasobůrkách. Přejímka zvířat 
proběhla bez větších komplikací. Výstavě popřál dobré počasí a zájem návštěvníků, s čímž se 
celá ÚOK ztotožnila. Výstava je umístěna v prostoru oploceného hřiště a v areálu místních 
hasičů. Část klecí je umístěna na betonovém podkladě, část je na rovném, travnatém povrchu 
hřiště. Občerstvení je zajištěno. Prodej pojede na 3 pokladny, což se v nedávné minulosti na 
jiných  CVMK  nedělo.  Je  potřeba  organizátorům  poděkovat,  protože  organizace  výstavy 
takového formátu není jednoduchá a vyžaduje hodně úsilí  a času, často na úkor osobního 
volného času organizátorů. Př. Ing. Blokeš uvedl informace k posuzování králíků. Celkem je 
přihlášeno 2475 ks králíků, z toho 139 ks v expozici MCH. Od roku 2011 je to zatím nejvyšší 
počet.  Delegováno bylo  39 posuzovatelů králíků,  průměrný počet  králíků na posuzovatele 
byla  norma.  Posuzovatelů  budou  muset  předat  výsledky  ocenění  do  14,00  hodin 
k elektronickému  zpracování.  Sumarizaci  výsledných  ocenění  a  výstavních  titulů  bude 
provádět na místě př. Ing. Blokeš a MVDr. Šimek, dle podkladů od jednotlivých posuzovatelů 
– tito posuzovatelů odpovídají za správnost předaných výsledků. Př. MVDr. Šimek uvedl, že 
má připravené předlohy pro výstavní tituly MČR a ŠČR, včetně juniorů. Vzhledem k loni 
přijaté změně v udělování titulů MČR se bude moci udělit o několik titulů více než podle 
starého  způsobu.  Celkem  se  může  letos  na  CVMK  udělit  MČR  v  neuvěřitelných  41 
plemenech a rázech.
Hlasování: všichni pro
Usnesení K 14/3/4/1: ÚOK CHK bere informace o CVMK na vědomí.

5.) Určení standardové komise  
Vzhledem k tomu, že v poslední době došlo k několika nepřesnostem při hodnocení králíků (z 
nichž  valná  většina  byla  způsobena  spíše  nedostatečným  prostudováním  konkrétních 
ustanovení  ve  vzorníku  či  zápisů  ze  školení)  bylo  rozhodnuto  o  ustanovení  standardové 
komise.  Tato  komise  bude  stálou  pracovní  komisí,  úzce  spolupracující  s  Komisí  sboru 
posuzovatelů králíků. Př. Ing. Blokeš uvedl, že v její gesci bude revize stávajícího vzorníku 
plemen  králíků  a  ustanovení,  která  k němu  příslušejí  a  dotýkají  se  vlastního  posuzování 
králíků.  Dále se bude později  jako autorský kolektiv  podílet  na přípravě a editaci  nového 
vzorníku,  jehož  editace  se  plánuje  v horizontu  asi  pěti  let.  Standardová  komise  se  bude 
scházet minimálně 1x ročně, a to těsně před termínem školením posuzovatelů králíků, aby se 
závaznými  změnami,  vyplývající  z činnosti  komise,  byli  posuzovatelé  následně na školení 
seznámeni.  Spíše  se  bude  jednat  o  revizi,  opravy  a  doplnění  změn  formou  natisknutí  a 
vyměnění nových listů ve vzorníku. Současná podoba Vzorníku plemen králíků (2003) tak 
byla původně konstituována – aby se změny daly operativně provádět pouze výměnou listů - 
bez editace nového vzorníku, což by se s největší pravděpodobností negativně odrazilo v jeho 
ceně. Žádná výrazná změna v systému hodnocení králíků se rozhodně nechystá, spíše budou 
ve standardech „vychytány“ nedostatky, o kterých se delší dobu ví - tak aby byl cílem další 
rozvoj plemen králíků u nás. Dalším potřebným úkolem bude novelizace názvů barevných 
rázů, kde v několika případech je sporné ustanovení. Př. Sirotek uvedl, že by ve standardové 
komisi měli zasedat předseda Sboru posuzovatelů králíků, předseda ÚOK CHK a člen ÚOK, 
který má v kompetenci novošlechtění.  Př. J. Jahoda dále navrhl další členy:  př. MVDr. V. 
Šimka, př. S. Kulandu a př. MVDr. M. Martince.
Hlasování: všichni pro
Usnesení  14/3/5/1:  ÚOK  CHK  ustanovuje  standardovou  komisi  v  definitivním  složení:  
přátelé Ing. J. Blokeš, S. Kulanda, MVDr. M. Martinec, P. Sirotek, MVDr. V. Šimek, J. 
Šíp. Na webu ČSCH bude vytvořena odpovídající nová podkategorie. Zodpovídá: tajemník 
ÚOK. Termín: nejpozději do 12. 11. 2014.
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6.) Příprava rozpočtu ÚOK na rok 2015   
Tajemník seznámil přítomné s dopisem ze Sekretariátu ČSCH, ve kterém se žádá zaslat návrh 
rozpočtu na rok 2015. ÚOK CHK postoupila návrh schválený na ústřední konferenci.
Hlasování: všichni pro
Usnesení K 14/3/6/1: ÚOK CHK bere na vědomí.
 

7. Různé  
7.1 CVMK 2015 apod.
Př.  Sirotek seznámil  členy ÚOK s návrhem na konání  celostátní  výstavy mladých králíků 
v roce  2015.  Po  jeho  jednání  s ředitelem  Výstaviště  Lysá  nad  Labem  s.r.o.  (dále  VLL) 
vyplynuly následující tři informace. Př. Sirotek uvedl, že pro VLL je pořádání akce CVMK 
prodělečné. Výstava by se tak mohla konat pouze:

- první víkend v měsíci září (4. – 6. 9. 2015), a
- byla by spojena nějakou další výstavou (nechovatelskou), a
- musely by se  ještě „doladit“ finance (především v ohledu tvorby katalogu).

Mezi členy ÚOK následně proběhla diskuze. Termín je akceptovatelný, i když v minulosti to 
byl většinou až 2. víkend v měsíci září. Bohužel, tento termín není z organizačních důvodů 
VLL možný. Co do pořádání další nechovatelské výstavy neměli  členové připomínek. Dle 
sdělení př. Sirotka by byla pro CVMK vyhrazena nová hala, což je hlavní pozitivní situace. 
Výstavy by se tedy nemíchaly v jedné hale. Pořádání další (nechovatelské) výstavy se jeví 
jako pozitivum, protože je předpoklad, že to přitáhne více návštěvníků a bude větší propagace 
našeho chovatelství. Finanční záležitosti dojedná předseda ÚOK a tajemník, s tím, že bude 
potřeba  najít  schůdnou  cestu  s vytvořením  katalogu.  Návrh  smlouvy  rozešle  tajemník  e-
mailem členům ÚOK a bude o něm jednáno na příští schůzi ÚOK.
Hlasování: všichni pro
Usnesení K 14/3/7/1a : ÚOK CHK bere informace na vědomí. Tajemník rozešle členům 
ÚOK  návrh  smlouvy.  Na  příští  schůzi  ÚOK  bude  o  smlouvě  jednáno.  Zodpovídá:  př.  
Sirotek a tajemník ÚOK. Termín: nejpozději do 12. 11. 2014
Dále proběhla diskuze k CVMK 2016. Zatím se žádný zájemce oficiálně nepřihlásil. Nabídka 
již byla zveřejněna v časopise Chovatel. Teoreticky by to měla být oblast Moravy/Slezska. Na 
termín konání CVMK 2017 (teoreticky oblast Čechy) se zatím nikdo oficiálně nepřihlásil. Co 
se týče pořádání  celostátních  výstav (všeobecných,  listopadových),  tak v Lysé  nad Labem 
budou do roku 2015. Od roku 2016 je místo nejisté. Tajemník př. Vilhelm hovořil o možnosti 
spolupráce ÚV ČSCH se SZCH, tedy střídání pořádání CV všeobecných systémem sudý/lichý 
rok – o tom jedná ÚV ČSCH. Musely by se najít odpovídající prostory. Tomuto systému by 
byla ÚOK CHK zřetelně nakloněna.
Hlasování: všichni pro
Usnesení K 14/3/7/1b: ÚOK CHK bere informace na vědomí.

7.2 Spolupráce se slovenskou ÚOK
Tajemník seznámil členy ÚOK s dopisem od Slovenského zväzu chovateľov (dále SZCH), ve 
kterém je návrh na mezinárodní spolupráci. Dopis je však není podepsán ástupci slovenské 
ÚOK pro chov králíků, ale zástupci Republikové rady (obdoba našeho ÚV ČSCH). Návrh na 
spolupráci  zahrnuje:  výměnu  posuzovatelů  králíků  a  expozicí  králíků  na  celostátních 
výstavách,  výměnu  posuzovatelů  králíků  na  školeních  (s  možností  prezentace  národních 
plemen),  akceptaci  národních plemen vzájemným uznáním a spolupráci  na mezinárodních 
školeních posuzovatelů králíků.
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Členové naší ÚOK CHK konstatovali, že se SZCH máme tradičně a historicky dobré vztahy i 
v králíkářství.  To  je  podloženo  také  podobným  vzorníkem  a  spoluprácí  některých 
chovatelských  klubů  králíků.  Výměna  posuzovatelů  v rámci  výstav  ČSCH  a  SZCH 
každoročně probíhá, zejména v pohraničí. ÚOK CHK tedy vítá tento zájem o spolupráci a je 
tomu obecně nakloněna, v rámci možnosti rozpočtu komise. Některé z uvedených návrhů již 
historicky skvěle probíhají, zatímco některé uvedené návrhy se budou muset ještě „doladit“. 
Proto bylo navrženo, aby se příležitostně udělala schůze se zástupci slovenské ÚOK. Má-li 
mít spolupráce pevné odborné a zejména harmonické základy s cílem prospěchu pro plemena 
a chovatele, bude však nutné, aby to byla čistě kooperace naší a slovenské ÚOK CHK, nikoliv 
zasahování jiných orgánů svazů.
Hlasování: všichni pro
Usnesení K 14/3/7/2: ÚOK CHK ČSCH bere informaci na vědomí a obecně souhlasí a vítá  
spolupráci  s ÚOK  pro  chov  králíků  SZCH.  Podrobnosti  budou  dojednány  na  společné 
schůzce.

7.3 Zpráva z mimořádné valné hromady (20. 6. 2014, Praha-Kobylisy), zápisy 
Př. MVDr. Martinec a př. Sirotek hovořili o mimořádné valné hromadě, které se účastnili. Ve 
zprávě předsedy svazu M. Kotyza (viz příloha VH na webu ČSCH) zaznělo, že prý spory, 
které měl s ÚOK chovatelů králíků jsou již urovnány ku prospěchu našeho králíkářství. To je 
poněkud zvláštní situace, protože jen několik dní před VH předseda svazu pozastavil zápis 
z jednání ÚOK CHK ze dne 6. 6. 2014. Bohužel, nestalo se tak poprvé. Přestože zápisy jsou 
zpracovávány ve výrazně rychlejším a obsáhlejším formátu než před rokem 2013, stále se 
vyskytují určité problémy při komunikaci se Sekretariátem ČSCH. Předseda ÚV ČSCH M. 
Kotyza  ze  své  pozice  zápisy  z jednání  ÚOK  CHK  pravidelně  pozastavuje  a  žádá  jejich 
přepracování.  Naposledy  se  jednalo  o  zápis  z 2.  schůze  ÚOK  (6.  6.  2014,  Čáslav),  kdy 
tajemník ÚOK oznámil  zpracovateli  a ověřovateli  zápisu,  že  M. Kotyza  tam našel nějaké 
gramatické a stylistické chyby a že v této formě na web daný zápis nepověsí.  Př.  MVDr. 
Šimek uvedl, že zápisy jsou v oblasti věcné i gramatické několikrát poctivě kontrolovány jím, 
následně ověřovatelem a ještě je má k nahlédnutí  předseda ÚOK. Žádný z těchto lidí  tam 
žádnou chybu jako uvádějí př. Kotyza a Vilhelm nenalezl. Za jednou větou v zápise byl pouze 
omylem  překlep  –  dvě  tečky.  Ty  př.  MVDr.  Šimek  ihned  opravil,  zápis  zaslal  zpět 
tajemníkovi a zápis byl následující den uveřejněn. Celá ÚOK si klade otázku, zda důvodem 
k pozastavení zápisu byla tato vysloveně malichernost anebo jiný záměr. Zápis byl na web 
vyvěšen v pátek 20.  6.  t.r.,  tj.  den před mimořádnou VH. Př.  Šíp se otázal,  zda je vůbec 
možné, jestli má předseda na tyto zásahy vůbec právo. Členové ÚOK se proti tomuto jednání 
předsedy svazu M. Kotyzy ohradili, vyzdvihli současnou formu zpracovávání zápisů, a věří, 
že  M.  Kotyza  již  nebude  podobným  způsobem  zasahovat  či  obcházet  pravomoce  ÚOK, 
obzvláště pokud tak hovořil na VH. Byly-li nějaké spory urovnány (jak M. Kotyza uvádí ve 
své  zprávě),  poté  si  ÚOK  CHK  nedokáže  představit,  proč  jsou  tedy  zápisy  z jednání 
pozastavovány před uveřejněním na webu ČSCH.
Hlasování: všichni pro
Usnesení: K 14/3/7/3 : ÚOK CHK bere na vědomí a zároveň vyjadřuje nespokojenost nad 
zasahováním do jejich kompetencí předsedou svazu M. Kotyzou ve věci uveřejňování zápisů 
na webu ČSCH.

7. 4 Stížnosti na posouzení králíků
Př. Ing. Blokeš hovořil o obdržených stížnostech na posuzování králíků. Jedna stížnost byla 
podána  z důvodu,  že  posuzovatel  měl  na  výstavě  v okolí  Hanušovic  k posouzení 
meklenburské  strakáče  -  jednu kolekci  MSč a druhou kolekci  MSčerv.  Daný posuzovatel 
neklasifikoval jedince MSč a MSčerv se shodným tetování v pravém uchu, s odůvodněním 
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ustanovení v Registračním řádu. Názor Komise posuzovatelů králíků je jednohlasně takový, 
že  daný  posuzovatel  jednoznačně  pochybil,  a  tak  poškodil  vystavovatele.  ÚOK se  tímto 
vystavovateli omlouvá. Pokud by se měly podobné případy opakovat, bude nutné u daného 
posuzovatele zavést takové opatření, aby k tomu již nedocházelo. Základní situací je studium 
vzorníku a souvisejících ustanovení jako celku, nikoliv svévolné vyjmutí si vybraných statí 
bez kontextu. O této problematice napíše př. Ing. Blokeš příspěvek do časopisu Chovatel.
Registrační řád slouží především jako výklad systému registrace králíků pro chovatele. Při 
posuzování  králíků  jsou  daleko  více  závazné  směrnice  pro  posuzování  králíků  a  další 
ustanovení ve vzorníku. Ve Směrnicích pro posuzování králíků (Vzorník plemen králíků, str. 
24) je zcela jasně uvedeno, že případné neklasifikování by se týkalo pouze shodného plemene, 
ale i barevného rázu (tj.  teoretická situace – dva MS černí se shodným tetování v pravém 
uchu,  narození  v jednom  roce  –  tzn.  pochybení  registrátora  či  tetovatele).  Nikoliv  u 
rozdílných barevných rázů. Koneckonců i v příloze Registračního řádu (přestože má několik 
nedostatků, pro které je momentálně připravována jeho novela) na straně 58 je na schématické 
kresbě uvedeno, že pořadové číslo králíka v pravém uchu se týká samostatně i  barevných 
rázů.  Př.  Sirotek  podotkl,  že  v praxi  na  některých  okresech  či  chovatelských  klubech  se 
registruje od pořadového čísla 1 každý barevný ráz (např. rázy u plemen ČS, Ho, ZB aj.) – 
tedy tak jak se správně má. Avšak na jiných okresech či klubech se registrují barevné rázy za 
sebou dohromady, což je poněkud zmatečné. V praxi ten či onen systém nemá žádný vliv na 
případě neklasifikování králíka, nicméně názorem ÚOK je tento systém ujednotit. Toto bude 
ošetřeno v novém Registračním řádu, jehož návrh je již zpracováván př. MVDr. Martincem. 
Nový registrační řád se bude schvalovat na ústřední konferenci v roce 2015.
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/3/7/4a: ÚOK CHK a Komise posuzovatelů králíků konstatují, že celá věc se 
stížností  je nešťastná a pramení z  nedostatečného studia ustanovení  ve vzorníku. Daný 
posuzovatel  pochybil.  Dále,  bude  napsán  příspěvek  o  registraci  králíků  do  časopisu  
Chovatel. Zodpovídá: Ing. Blokeš. Termín: nejpozději do čísla časopisu 12/2014.
Při příležitosti ústřední konference v roce 2015 bude uspořádáno povinné školení registrátorů 
(OO a kluby) – tak aby k podobným nejasnostem již nedocházelo. Pozvánky rozešle tajemník 
ÚOK CHK, společně s pozvánkou pro delegáty OO a klubů.
Hlasování: všichni pro
Usnesení  K 14/3/7/4b:  ÚOK CHK uspořádá při  ústřední konferenci  v roce 2015 školení  
okresních a klubových registrátorů králíků ve věci nového registračního řádu. Zodpovídá:  
tajemník ÚOK (rozeslání pozvánek). 

7. 5. Jiné záležitosti
Tajemník informoval dotazu na uznávání plemenných chovů s udělením výjimky při místě a 
termínu  uznávání.  Žádost  je  podložena  doporučením  ZO  ČSCH  Němčičky,  OO  ČSCH 
Břeclav a KCHK ČL a Čč.  Otázka plemenných chovů se jasně řešila  na minulé ústřední 
konferenci (dne 29. 3. t.r., zápis je na webu ČSCH a byl zveřejněn i v časopise Chovatel) a 
schválená  novela  je  samozřejmě  platná,  závazná  pro  všechny  zájemce  a  nelze  udělovat 
výjimky. Dále, tajemník seznámil přítomné s evidencí uchazečů na adepty na posuzovatele 
králíků.  Zatím přišla jedna žádost,  která podmínky splňuje. Třetí  dopis byl  od př.  Ing.  B. 
Hanáka (ZO ČSCH Dubňany),  ve kterém se ptá na „rezervování“ názvu tamní všeobecné 
výstavy,  aby stejný přívlastek  nemohly využívat  výstavy v okolí  a  do jaké  míry to  může 
ovlivnit výbor OO ČSCH.  Předseda ÚOK konstatoval, že toto je dotaz mimo kompetence 
ÚOK CHK a obecně platí, že pokud pořadatel chce mít svůj název výstavy chráněn, musí si 
vyřídit odpovídající úřední záležitosti. Nicméně ÚOK věří, že zvítězí zdravý rozum a diskuze 
nad nějakými spory a chráněnost názvu výstavy nebude třeba. Členové se shodli na tom, že 
v ČSCH  se  má  táhnout  za  jeden  provaz,  nikoliv  se  hádat,  navíc  kvůli  malichernostem. 
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Vystavovatelé si sami rozhodují, kterou výstavu obešlou a jistě ji neobesílají kvůli čistě jen 
jejímu názvu. Př. J. Šíp informoval o záměru provést uznávací řízení na CV v listopadu 2014 
na  nová  plemena  –  zakrslý  zaječí  (Polish)  a  minirex.  Př.  MVDr.  Šimek  informoval  o 
přípravách  nového  Statutu  posuzovatelů  králíků,  který  předloží  ke  schválení  na  příštím 
zasedání  ÚOK  a  Komise  sboru  posuzovatelů  králíků.  Do  jednání  bude  zařazen  jako 
samostatný bod.
Hlasování: všichni pro
Usnesení   14/3/7/5:  ÚOK  CHK  bere  informace  na  vědomí.  Na  došlou  poštu  bude 
odpovězeno dle výše uvedených informací. Dále, do programu příští schůze bude zařazen  
jako samostatný bod schválení Statutu posuzovatelů králíků. Zodpovídá: tajemník ÚOK.  
Termín: nejpozději do 12. 11. 2014.

8) Závěr  
Vzhledem k tomu, že byl program schůze vyčerpán, př. Sirotek ukončil jednání v 22,30 hod.

• IV. – Tvorba a ověření zápisu  

Zápis zpracoval: Vlastimil ŠIMEK, dne: 9. – 14. 9. 2014                    Podpis: .......................
Předáno ověřovateli: Ne 14. 6. 2014
Ověřovatel zápisu: MVDr. Miloslav Martinec                                       Podpis: ......................
Přijato od ověřovatele: St 17. 9. 2014
Zasláno pracovníkovi Sekretariátu ČSCH k vyvěšení na svazový web: St 17. 9. 2014
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